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[Finansministeren] 

Det samlede bruttosalg af statspapirer har 
i 1979 indtil udgangen af oktober måned an- 
draget 24,3 mia kr., opgjort til kursværdi, og 
der er tilbagebetalt 13,5 mia kr. 

Erfaringerne fra den forløbne del af 1979 
understreger, at salget af statspapirer påvir- 
kes af den samlede likviditetsudvikling i 
samfundet og ikke alene af den likviditetspå- 
virkning, der skyldes statsfinanserne. Dette 
er den væsentligste baggrund for at søge en 
lånebemyndigelsesramme, der indeholder en 
vis sikkerhedsmargen. Behovet herfor skyldes 
desuden den usikkerhed, der knytter sig til 
skønnet over det tidsmæssige forløb af de 
stadig større genplaceringer, der foretages af 
investorerne efter udtrækning af statsobligati- 
oner og indløsning af forfaldne statsgældsbe- 
viser. 홢 , 

Regeringen agter at videreføre den hidtidi- 
ge salgspolitik, der fastlægges i samråd med 
Danmarks Nationalbank under hensyntagen 
til likviditetsudviklingen og renteforholdene. 

Med disse bemærkninger, og idet jeg i øv- 
rigt henviser til bemærkningerne til lovforsla- 
get, tillader jeg mig at anbefale forslaget til 
velvillig behandling i det høje ting. 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Jeg skal lade de under punkterne 5-9 på 

dagsordenen opførte sager udgå. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren, arbejdsministeren, socialministe- 
ren, undervisningsministeren og justitsministe- 
ren: 

Forespørgsel [om indvandrerfamiliernes situ- 
ation] af Wilhjelm (VS) m. fl. 

(Forespørgsel nr. 1. Anmeldt 7/11 79). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren: 

Forespørgsel [om ministeren for skatter og 
afgifter] af Poul Schlüter (KF). 

(Forespørgsel nr. 2. Anmeldt 7/11 79). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
udenrigsministeren: 

Forespørgsel [om krydsermissiler og Per- 
shing 7 I-raketter i Vesteuropa] af Stinus (R V). 

(Forespørgsel nr. 3. Anmeldt 7/11 79). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

4) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren: 

Forespørgsel [om sommertid] af  Glistrup 
(FP). 

(Forespørgsel nr. 4. Anmeldt 7/11 79). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Fra ministeren for offentlige arbejder har 
jeg modtaget anmodning om, at der i hen- 
hold til § 2 i lov nr. 109 af 29. april 1913 om 
bestyrelsen af Københavns havnevæsen, jfr. § 


